
Színes Televízió Vételtechnikai Szeminárium 
Kgyesületünk Rádió- és Televízió Szakosztályának rendezésé
ben február 22—24 között, nemzetközi részvétel mellet 
másodízben került megtartásra a Színes Televízió Vételtechni
kai Szeminárium. A rendezvényt Demeter Béla, a V I D E O T O N 
vezérigazgató-helyettese nyitotta meg. Megnyitó beszédében 
méltatta a színes televízió technika fejlődése terén elért 
hazai eredményeket, rámutatott az elkövetkezendő évek ten
nivalóira. 

A mintegy 30 előadást átlagosan 200—250 főnyi érdeklődő 
hallgatta végig. Az előadások 3 kiemelt szakterületet fedtek le: 

— Színes TV vevőkészülékek áramkörei: ebben a témakör
ben elhangzott előadások megcáfolták azt az álláspontot, 
amely szerint a színes T V képátvitel megvalósításával a te
levízió technika elérte a csúcsát és a továbbiakban már nincs 
fejlesztenivaló. Az előadások szemléltették a P A L — S E C A M 
kétrendszerű dekódolás különböző megoldási módjait és prob
lémáit, a SECAM rendszer fejlesztését. Előadás hangzott el 
a színes vevőkészülékek javítási gondjairól. A szakemberek 
megvitatták, hogy a vevőkészülékek javításához a helyszínen 
egy- vagy két szakember szükséges. 

— Mérőberendezések és mérési módszerek: az ebben a té
makörben elhangzott előadások reprezentálták a hazai mű

szeripar kiemelkedően magas szintjét. Az elért eredmények 
mind nyugati, mind keleti országok vonatkozásában megállják 
a helyüket és komoly gazdasági háttérrel rendelkeznek. 

— Közösségi antennarendszerek és ipari televíziók: az egyre 
növekvő TV programok vételéhez ma már elengedhetetlenül 
szükséges a jól tervezett és gondosan kivitelezett közösségi 
antennarendszerek alkalmazása. A nagyközponti, földkábeles 
kivitelű antennarendszerek üzemelése többek között a föld
kábel mindenkori minőségi állapotán múlik. Ebben a szekció
ban többek között előadás hangzott el a földkábelek nyomvo
nal tervezésére, különös tekintettel a földkábelek szakadás-
és zárlatvédelme érdekében. 

Az előadásokkal párhuzamosan a Híradástechnika Szövet
kezet, a VIDEOTON, a Tektronix, és a M E E I vállalatok mű
szaki bemutatót tartottak. 

A szeminárium zárszavát Dr. Ferenczy Páí, a Szervező B i 
zottság elnöke tartotta. Beszédjében igen sikeresnek értékelte 
a háromnapos rendezvényt és felkérte a hallgatóságot, hogy a 
kb. 4 év múlva megrendezendő újabb szemináriumon hasonló 
aktivitást fejtsenek ki. 

S. Tóth Ferenc 
a Szervező Bizottság titkára 
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